

Еженедельник новостей МДС, 26-30 октября 2020

IBC Weekly News, October 26-30, 2020

За прошедшую неделю

Представители МДС и Минэкономики рассмотрели порядок и условия **применения режима стабилизации** в рамках [Закона КР «Об инвестициях в КР»](#).

МРГ при [Минэкономики](#) продолжила обсуждение **занятости мигрантов и молодых специалистов** в реальном секторе экономики КР.

[Совет по развитию бизнеса и инвестициям](#) при ПКР обсудил плана работы на 2021 год.

Объявления

[Институт бизнес-омбудсмена](#) проводит **опрос среди предпринимателей** с целью выявления негативных факторов и барьеров, которые препятствуют развитию бизнеса в КР.. Заполнить анкету можно на [русском](#) или [кыргызском](#) языке.

[Департамент туризма](#) при МКИТ КР разрабатывает проект **Плана действий по восстановлению и развитию туризма** в КР.. Предложения просим направлять: tourism.department@mail.ru, факс 0312 621861.

ГНС запустила [систему электронных очередей](#) и зону самообслуживания в двух районах Бишкека.

МДС в СМИ

О предложениях МДС по улучшению инвестиционного климата и развитию бизнеса в стране рассказали руководители МДС в интервью Радио Азаттык (программа «Перекресток»), Биринчи Радио, Капитал.КГ на НТС, КТРК "[Актуальное интервью](#)» и др.

Over the past week

Representatives of IBC and the Economy Ministry considered the procedure and conditions for **applying the stabilization regime** under the Law "[On Investments in the Kyrgyz Republic](#)".

The IWG at the [Economy Ministry](#) discussed issues of **employment of migrants and young professionals** (mentoring) in the real sector of Kyrgyzstan's economy.

The [Business Development and Investment Council](#) discussed the **Action Plan for 2021**.

Announcements

The [Business Ombudsman Institute](#) conducts a **survey among entrepreneurs** to identify negative factors and barriers that hinder business development in the Kyrgyz Republic. Please fill out the form in [Russian](#) or [Kyrgyz](#)

[The Tourism Department](#) under the Ministry of Culture, Information and Tourism **is drafting an Action Plan** for the restoration and development of tourism in the country. Send your proposals to: tourism.department@mail.ru, fax 0312 621861..

The State Tax Service has launched an [electronic queuing system](#) and a self-service zone in two districts of Bishkek.

IBC in the media

The IBC leaders spoke about the IBC proposals to improve the investment climate and business development in the country in interviews Radio Azattyk (Perekrestok program), Birinchi Radio, Capital.KG at NTS, [Actual Interview](#) TV show at KTRK, etc.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **26-30 октября**:

Одобен [законопроект о внесении изменений](#) в закон о республиканском бюджете Минэкономики инициированы [поправки в кодекс о неналоговых платежах](#)
Потерявшие работу в условиях ЧП [получат пособие по безработице](#)
ГКПЭН предлагает [признать утратившими силу](#) ряд законодательных актов

Дайджест СМИ

Читайте [дайджест СМИ](#) за **26-31 октября**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

Налоговая служба [не карательный орган](#). Первый вице-премьер о защите бизнеса
За первые шесть месяцев приток инвестиций в Кыргызстан [сократился на 56%](#)
Три сферы бизнеса, где наблюдается [наибольшее сокращение услуг](#)
[Искоренить коррупцию](#), как оказалось, очень сложно
KAZ Minerals намерена [покинуть Лондонскую биржу](#)
Бизнесу Казахстана предложили [«пряники» за экологичность](#)
В бюджете Кыргызстана [нет 14 млрд сомов на поддержку](#) бизнеса
В ЕАЭС экспорт вырос [только у Кыргызстана](#)
Китай освободит ряд стран от долгов. [Кыргызстана в этом списке нет](#)
В России [продлят мораторий на проверку МСБ](#) до конца 2021 года

Law review

IBC has compiled [a weekly law review](#) for **October 26-30, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

The bill on [amendments to the law on the budget 2020](#) approved
Economy Ministry initiates [amendments to the Code on Non-Tax Revenues](#)
Persons who have lost their jobs in emergency conditions [will receive unemployment benefits](#)
GKPEN proposes to [recognize as invalid](#) a number of legislative acts

Weekly media digest

Read our [weekly media digest](#) for **October 26-31, 2020**: economy, business and investment:

The Tax Service is [not a punitive authority](#), First Deputy Prime Minister said
Investment inflow to Kyrgyzstan [decreased by 56%](#) in the first six months
Three business areas with [the largest decline in services](#)
It turned out to be [very difficult to root out corruption](#)
KAZ Minerals intends [to leave the London Stock Exchange](#)
Business of Kazakhstan was offered benefits for environmental friendliness
Kyrgyzstan's budget [does not have 14 billion soms](#) to support business
In the EAEU, exports grew [only in Kyrgyzstan](#)
China will free a number of countries from debt. [Kyrgyzstan is not on this list](#)
Moratorium on inspections of SMEs [will be extended in Russia](#) until the end of 2021



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.